
Hovedgård Borgerforening

Generalforsamling 2019
Tema: Skal Hovedgård have en borgerforening?
Torsdag den 4. april 2019 | kl. 19.00 | Hallens Cafeteria

Indkaldelse:
Der indkaldes hermed til ordinær generalforsamling. Dette års

generalforsamling kommer til at handle om foreningens fremtidig. Skal byen

have en borgerforening, er der interesse fra byens borgere til at den

fortsætter. Der indbydes til en debat herom på dette års generalforsamling.

DAGSORDEN
1. Valg af dirigent og referent

Dirigent - Dan Hansen

Referent - Gitte Mower

Vedtaget - ingen indvendinger

2. Formandens beretning

Beretningen er godkendt

3. Regnskabet forelæggelse til godkendelse

Regnskabet er godkendt.

Der blev stillet spørgsmål til antallet af medlemmer samt hvordan

indmelding og kontingent var, hvis man allerede var medlem.

Dan forklarede hvordan betalingsserviceaftalen var blevet annulleret,

hvordan GDPR samt klubmodul har haft indflydelse på medlemsdatabasen og

desværre også antallet af nu aktive medlemmer.

(Jan, nævnte at der snart skal være møde med Østbirk Avis og Horsens

Folkeblad i forhold til annoncering for byfesten - hvis borgerforeningen

evt. skal have noget med)

4. Skal borgerforeningen lukke?



a. Forslag til vedtægtsændring - $13 - ordlyden om antal medlemmer

ændres fra “Bestyrelsen består af 5 medlemmer” til “Bestyrelsen

består af minimum 5 medlemmer” - Bestyrelsen foreslår dermed, at

flere kan tiltræde bestyrelsen - nuværende bestyrelse ser gerne 7

eller 9 medlemmer, hvormed opgaverne kan fordeles mere og

arbejdsbyrden dermed gøres mindre.

Ændringen er vedtaget - der kan være flere end 5 medlemmer.

- Nytilflytter kendte ikke så meget til borgerforeningen og havde

ikke noget tilhørsforhold (evt. flyer i postkassen ved solgte

huse, nybyggede huse - synlighed for tilflyttere evt. via den

mappe man får tilsendt fra Horsens Kommune - men den kommer ikke

med hvis man flytter internt i kommunen)

Gør det til små opgaver, der er overskuelige for de frivillige.

Svar fra bestyrelsen: man kan godt få en folder med, men den

kommer med i hele Horsens Kommune - der er spurgt om det hos

borgmesteren ved nytårskur.

Vagn (revisor + Lokalråd): Der bliver tilføjet at der skal gøres

noget ved synligheden - men det er svært for omegnsbyer at få lov

at blive synliggjort ved intromøder/annoncering for tilflytter til

Horsens Kommune.

Evt. mere samarbejde med Lokalråd, erhverv og andre foreninger.

“Hovedgård er også en del af Horsens Kommune”

Masterplan for Hovedgård - forskønnelse ved hjælp af en

landskabsarkitekt inden for en 3-5 års periode. Men det kræver

penge og også hjælp fra kommunen, som skal have mere fokus på

yderbyer.

Mikkel: tidligere bestyrelsesmedlem - problemet med mangel på

medlemmer er stadig et problem (også for 5 år siden). Ring på

hjemme hos folk - er måske vejen frem.

Eks. med Juletræsfesten - måske tilbyde at annoncere efter hjælp

for Red Barnet, men hvis det ikke lykkes så må det være

“ærgerligt” og borgerforeningen kan ikke tilbyde arbejdskraft.



Bestyrelse skal være behjælpelig og støtte initiativer, men ikke

stå for de praktiske ting, medmindre de selv melder sig som alle

andre frivillige.

Svar fra bestyrelsen: det er ikke nemt med det arbejde, da der

ikke er ressourcer pt. Vi vil forsøge at få det bygget op igen.

Kaj Jessen: Hvad er problemet egentlig i forhold til det lave

medlemsantal? JA, der skal være en borgerforening

Det var ikke meningen at det skulle være en arbejdsbestyrelse -

andre frivillige skulle stå for at køre arrangementer.

Måske skal strukturen i borgerforeningen være anderledes? Hvad er

bestyrelsens tanker?

Man hænger ikke på mere end man har meldt sig til som bestyrelse.

Kommentar til udvalg og arrangementer:

Aflys og så må folk komme ud og hjælpe. Man må måske tvinge folk

til at hjælpe. Bestyrelsen skal ikke stå for både “opvask

planlægning, hænge tønder op etc.”

En tovholderløsning er et forslag (bestyrelsen har også tænkt

dette fra start). Tovholderen sørger for at skaffe frivillige til

det pågældende arrangement, og bestyrelsen kan være behjælpelig

med praktisk info, hvad budget der er etc.

Borgerforeningen bør bestå alene fordi den står for Anlægget som

ellers ville overgå til kommunen, og fordi den er en del af

hallen.

Christoffer: find evt. kerneaktiviteterne og hold ved dem. Måske

skal betaling og tilmelding af kontingent kunne ske og starte når

som helst og køre 1 år fra indmeldingsdatoen, med automatisk

fornyelse hvert år. (Eventuelt en ændring af §3 i

borgerforeningens vedtægter)

Jan: kig på økonomi og muligheder og find ud af hvad vi kan gøre

ved det. Dem som er med til arbejde for byen gør det forhåbentlig

fordi de vil det og kan lide det.



Generelt stemning for: hvis der ikke er frivillige, så bliver der

ikke et arrangement. Kort og kontant. Så vil der måske på sigt

blive startet op igen, hvis nogen virkelig vil det. Der skal fokus

budskabet omkring borgerforeningen og hvorfor er det man bakker

op.

Kommentar: det er svært at vide hvornår og hvordan man kan hjælpe

borgerforeningen. Vi vil rigtig gerne.

Svar fra bestyrelsen: vi vil rigtig gerne melde mere ud, bedre ud

osv. Det har været et problem at vi ikke har kunne nå direkte ud,

ex. via mail til medlemmer (pga. GDPR)

Kommentar: Kunne Red Barnets Juletræsfest uddeles til skolen? Få

elever til at hjælpe til praktiske ting? Evt. mod kage, en tur

eller lignende.

Svar: det vil kræve at der er penge til at betale for hjælpen.

Henrik: tidligere bestyrelsesmedlem

forklarede at Juletræstændningen overgik fra Erhvervsforeningen

til borgerforeningen for nogle år siden.

Dertil et forslag om at dem der allerede hjælper med juletræet fra

år til år, går sammen og hjælper med at få styr på et træ til

byen, så vi ikke får en ‘julepalme’ igen. En start for et

Juletræslaug.

Bestyrelsen er meget glad for at der er taget initiativ til dette.

b. Frivillige til følgende udvalg:

i. Fastelavns Udvalg

ii. Sankt Hans udvalg

iii. By- og anlægsudvalg

iv. Seniorudvalg (Kaj: skal det slettes - de ældre er velkomne

til alle arrangementer)

v. Børn- og Ungeudvalg



vi. Flagalles laug (Eksisterer - udvalg)

vii. Juletræs laug (Er under opbygning)

viii. Juletræs optogs udvalg

ix. Red Barnets juletræsfest

5. Valg af bestyrelse samt valg af suppleanter

Følgende i bestyrelsen træder ud og ønsker ikke genvalg:

Kirsten, Trine, Kim.

Gitte Mower træder ind som bestyrelsesmedlem i stedet for suppleant.

Under forudsætning af ‘laug/udvalgsdannelser’ fortsætter Kim Mathiassen

som kasserer

Nyt medlem:

Michael M, (Kontakt info fjernet i webudgaven - jvnf. GDRP)

Suppleant:

Jørn T, (Kontakt info fjernet i webudgaven - jvnf. GDRP)

Punktet er godkendt

6. Valg af 1 revisor samt 1 revisorsuppleant

Nuværende revisor er Vagn - han fortsætter

Revisor suppleant: Peter Nielsen - han fortsætter også

Punktet er godkendt

7. Fastsættelse af kontingent for 2019

Bestyrelsen foreslår, at vi fortsætter på de nuværende 175 kr. pr

husstand i år.

- Der foreslås at det kan hæves - men det kan varsles at det stiger

næste år.

- Der foreslås rabat ved senere indmeldelse.

- Der foreslås at man er medlem fra det tidspunkt man melder sig ind og

et år frem og ikke som i dag, hvor medlemskabet er for perioden maj

til april.



Gør det muligt at folk kan ringe og få hjælp til at melde ind, uden om

tekniske barrierer. Brug den sunde fornuft.

Det godkendes at kontingentet fastholdes i år.

8. Forslag fra bestyrelsen

9. Indkomne forslag

(Skal være bestyrelsen i hænde senest den 27. marts 2019)

Skriv mail til hbf@hovedgaard-bf.dk eller ring på tlf. (Kontakt info

fjernet i webudgaven - jvnf. GDRP)

Hermed er generalforsamlingen afsluttet.

mailto:hbf@hovedgaard-bf.dk

